
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 38. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 sierpnia 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rozwoju regionalnego Elżbiety Bieńkowskiej 

Szanowna Pani Minister! 

W lipcu bieżącego roku Dolnośląski Urząd Marszałkowski zlecił wykonanie nowego serwisu interneto-

wego. Inwestycja ta ma kosztować aż 66 milionów zł. Według wielu ekspertów wypowiadających się dla 

prasy koszt ten jest znacznie zawyżony. Najdroższa część nowego serwisu urzędu marszałkowskiego to nowa 

ortofotomapa województwa. Według szacunków koszt jej wykonania powinien oscylować w granicach 3–

5 milionów zł. 

Abstrahując od kosztów, pragnę zwrócić uwagę na zamówienie mapy niepotrzebnej, gdyż istnieją obecnie 

zarówno instytucje, jak i firmy dysponujące takimi mapami i udostępniające je, również bezpłatnie, z gigan-

tem Google na czele, który ma swój oddział we Wrocławiu. Według mnie argument zamawiającego, jakoby 

mapa miała pomóc przyciągnąć przedsiębiorców, jest całkowicie chybiony, mapa bowiem nie zawiera naj-

bardziej dla przedsiębiorców istotnego elementu – planu zagospodarowania przestrzennego. Wydaje mi się 

zatem, że mamy do czynienia co najmniej z dużą niegospodarnością. 

W związku z tym chciałbym zadać Pani Minister następujące pytania. 

Czy inwestycja jest znana Pani Minister? Czy w dobie kryzysu wydawanie tak dużej kwoty jest rozsądne, 

mimo że to pieniądze unijne? 

Przedstawiciele urzędu marszałkowskiego zapewniają na portalu „Gazety Wrocławskiej”, że ich nowa 

strona internetowa będzie niezwykła. Czy Pani Minister posiada informacje, na czym miałaby polegać owa 

„niezwykłość” nowej strony? 

Czy jest jakiś ogólnopolski projekt rozwoju regionalnego w Polsce, w który wpisywałaby się między in-

nymi tego rodzaju inwestycja? Czy inne urzędy marszałkowskie w Polsce również planują zainwestować 

takie sumy pieniędzy w nowy portal internetowy? 

W jaki sposób nowa mapa miałaby przyciągnąć przedsiębiorców? 

Czy jest możliwe, aby urząd zawarł umowę z gigantem Google, który udostępnia takie mapy, zamiast pro-

jektować za ogromne pieniądze nową? W ten sposób można oszczędzić nawet kilka milionów złotych. 

Jarosław Obremski 




